

2025 National Family Law Survey – Le Sondage national sur le droit de la famille 2025

Le français suit l'anglais

The Department of Justice Canada (JUS Canada) is preparing to launch the 2025 National Family Law Survey (NFL Survey). One version of the survey will be distributed to judges who preside over family law cases, another version will be distributed to family law legal advisers, and a third version will be distributed to other family justice professionals such as mediators, arbitrators, and parenting coordinators.

The focus of the current survey will be on the amendments to the *Divorce Act* that came into force on March 1, 2021 concerning the best interests of the child, relocation, family violence, children's views and preferences, family dispute resolution, as well as the public legal education and information materials that were developed or updated to support these amendments. The results of these surveys, along with other JUS Canada data collection initiatives, help to inform family law policy development.

The NFL Survey, which takes about 20 minutes to complete, will be launched on January 13, 2025, and will close on February 24, 2025. This survey is anonymous.

National Family Law Survey

Since 1998, JUS Canada has conducted biennial surveys of lawyers' and judges' experiences with family law in Canada, collecting data to inform family law policy development. Historically the NFL Survey was only administered to participants at the National Family Law Program Conference. Starting in 2018, it has been distributed to Law Societies across Canada through the Federation of Law Societies of Canada (FLSC) in order to increase participation in the survey. Since 2019, the National Family Law Survey has been distributed to family law legal advisers across the country through the FLSC and the Canadian Bar Association – Family Law Section.

The National Family Law Survey collects information on the characteristics of practitioners' family law cases, and their experience with family law issues. This information assists in the development of policy and programs related to family law in Canada. Reports from past studies can be accessed at this link: [Reports and Publications](#) or by contacting rsd-drs@justice.gc.ca.

In 2025, the survey is being distributed to a wider audience of family justice professionals in an effort to increase and enhance our awareness of the impact of the *Divorce Act* amendments.

For more information please contact: Cherami Wichmann, Senior Researcher
(cherami.wichmann@justice.gc.ca)

Le ministère de la Justice du Canada (JUS Canada) se prépare à lancer le sondage national sur le droit de la famille de 2025. Une version du sondage sera distribuée aux juges qui président des affaires de droit de la famille, une autre version sera distribuée aux conseillers juridiques en droit de la famille et une troisième version sera distribuée à d'autres professionnels de la justice familiale tels que les médiateurs, les arbitres et les coordonnateurs parentaux. Les résultats de ces sondages, ainsi que d'autres initiatives de collecte de données, contribuent à éclairer l'élaboration de politiques en matière de droit de la famille.

Le présent sondage portera sur les modifications à la *Loi sur le divorce* qui sont entrées en vigueur le 1^{er} mars 2021 concernant le meilleur intérêt de l'enfant, les déménagements importants, la violence familiale

et les modes alternatifs de règlement des différends ainsi que les documents d'éducation et d'information juridiques publics qui ont été élaborés ou mis à jour pour appuyer ces modifications.

Le sondage NFL, qui prend environ 20 minutes à remplir, sera lancé le 13 janvier 2025 et se terminera le 24 février 2025. Cette enquête est anonyme.

Le Sondage national sur le droit de la famille

Depuis 1998, le ministère de la Justice du Canada mène des sondages bisannuels sur l'expérience des avocats et des juges en matière de droit de la famille au Canada, recueillant des données axées sur l'élaboration de politiques en matière de droit de la famille. Historiquement, le Sondage national sur le droit de la famille n'était mené qu'auprès des participants à la conférence nationale sur le programme de droit de la famille. Depuis 2018, il a été distribué aux ordres professionnels de juristes de tout le Canada par l'intermédiaire de la Fédération des ordres professionnels de juristes du Canada (Fédération) afin d'accroître la participation au Sondage. Depuis 2019, le Sondage national sur le droit de la famille est distribué aux conseillers juridiques en droit de la famille de tout le pays par l'intermédiaire de la Fédération et de la Section du droit de la famille de l'Association du Barreau canadien.

Le Sondage national sur le droit de la famille recueille des renseignements sur les caractéristiques des dossiers de droit de la famille des praticiens et leur expérience des questions de droit de la famille. Les rapports des études antérieures peuvent être consultés à l'adresse suivante : [Rapports et publications](#) ou en communiquant avec rsd-drs@justice.gc.ca

En 2025, le sondage sera distribué à un public plus large de professionnels de la justice familiale dans le but d'accroître notre sensibilisation à l'impact des modifications apportées à la *Loi sur le divorce*.

Pour plus de renseignements, veuillez communiquer avec : Cherami Wichmann, Chercheuse supérieure (cherami.wichmann@justice.gc.ca)